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Laurian Lungu: Pretul energiei va ramâne ridicat câtiva ani de acum înainte

Pretul energiei va ramâne ridicat câtiva ani de acum înainte, apoi va urma un trend descrescator, în urma

investitiilor care se vor face, a afirmat, miercuri, macroeconomistul Laurian Lungu, în cadrul

evenimentului "Politici Europene si Business în Noua Economie", organizat de EM360 si România

Durabila.

 

"Imaginea pe care o au unii birocrati despre unde ar trebui sa se îndrepte economia contrasteaza cu realitatea. În

Europa au aparut acum aspecte legate de costul de viata, care au mai fost prin anii 70-80, si aceste tipuri de

constrângeri care vor forta aplicarea unor politici în anii care vor urma. Practic cresterea costului de viata este un

soc foarte mare, fie ca vorbim de cresterea preturilor la alimente sau energie", a spus Lungu.

 

UE a tratat acest tip de soc ca fiind temporar, sustine el.

 

"Probabil vom vedea în câtiva ani ca preturile la energie vor scadea, în urma investitiilor care se vor face, dar cel

putin o perioada mare, vorbim de câtiva ani, preturile vor fi ridicate, ceea ce va afecta costul de viata", a completat

specialistul în macroeconomie.

 

Pe de alta parte, oamenii, în aceasta situatie, vor salarii mai mari si de aici aceasta spirala, care va genera un boom

inflationist.

 

"Vedem tari, precum Germania, care si-au reactivat productia de energie pe carbune. Noi mergem acum din

inertie, dar avem nevoie de un leadership puternic care sa înteleaga constrângerile pe termen scurt si pe termen

lung", a mai spus el.

 

La rândul sau, Gabriel Vladut, vicepresedintele Consiliului National al Întreprinderilor Private Mici si Mijlocii din

România, a afirmat în cadrul aceluiasi eveniment ca, din pacate, tara noastra ramâne la coada celor mai multe

clasamente europene.

 

"Tare mi-e teama, vazând cum arata PNRR si ce se face în programele operationale, ca vom fi departe de a atrage

fondurile alocate României si mai ales ca fondurile acestea vor lucra în favoarea dezvoltarii si sustenabilitatii în

România", a declarat reprezentantul IMM-urilor.

 

Potrivit acestuia, în ceea ce priveste inovarea, nu suntem nici macar la media UE.

 

"Noi declaram ca inovarea este importanta pentru tara, dar nici macar nu ne uitam la ea. Cu parere de rau, nu am

vazut o strategie de formare pâna acum în România, unde mediu de afaceri este beficiarul acestei formari", a aratat

Vladut.

 

EM360 Group si România Durabila au organizat miercuri evenimentul online "Politici Europene si Business în

Noua Economie". Noua Economie este un demers initiat de EM360 si România Durabila care sustine un dialog

permanent între Executiv si mediul de afaceri. Printre partenerii media se afla si AGERPRES. 
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